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11.05.2023
Antal deltagere: 45 personer.

Referat 
• Valg af dirigent

• Tom Nielsen foreslås og vælges som dirigent
• Dirigent godkender rettidig udsendt dagsorden
• Valg af referent: Ida Lildholdt Jacobsen

• Bestyrelsens beretning ved Henning Wendelboe
• Kort gennemgang af hvad der er sket i lauget siden 12. maj sidste år samt hvad 

bestyrelsen beskæftiger sig med. 
Lauget er afhængigt af kommunal støtte og trods tiderne har man bevaret det 
sædvanlige kommunale tilskud på 7.500 kr., men der kan ikke længere søges fra den 
grønne pulje til vedligeholdelse af vores 3 stendysser. Stor tak lyder der til Flemming 
Larsen, Uwe Berthelsen og Frank Crookes. Husk at benytte jer af ’Giv et praj’- 
ordningen på kommunens hjemmeside – en app der skal downloades – hvis I oplever 
manglende klipning af rabatter eller huller i asfalten.

Der er blevet givet tilladelse til at sætte to redningskranse op. De 2 første er 
undervejs. Den sidste er blevet givet til sommerhusområdet. 

Bestyrelsen er ved at udbygge samarbejdet med bestyrelsen for Blommeshytten. 
Hytten er en selvejende institution og bliver derfor kontrolleret af civilstyrelsen og 
kommunen har forkøbsret ved ejerskifte. Hyttebestyrelsen har forespurgt 
landsbylaugets bestyrelse om de vil køre bestyrelsen af hytten videre. De vedtægter 
der findes lige nu for hytten, ønsker landsbylauget ikke at leve op til. Hvis 
landsbylauget skal overtage er der blevet opstillet et tre-punktsprogram. 1. Der 
ønskes en mulighed for at lauget kan erhverve hytten og skabe sine egne vedtægter. 
2. Efter aftale med civilstyrelsen kunne der laves et nyt sæt vedtægter der sikrer, at 
landsbylaugets bestyrelsesmedlemmer ikke kan gøres økonomisk ansvarlige 
personligt. 3. Der fortsættes med den nuværende løsning hvor lauget hjælper med 
vedligeholdelse.

60 personer til indvielse af den nye statue i oktober – dejligt med stort fremmøde, 
men vi beklager at der ikke var taget højde for det store antal og dermed var der ikke 
nok mad. 

Dejlig tilslutning til affaldsindsamling, pølserne slog til, folk nød det gode vejr og 
hinandens selskab. 

Lauget er blevet ejer af et større festtelt med gulv. Teltet kan lejes af landsbylaugets 
medlemmer og kan lejes for 500 kr. Der er behov for en ny opbevaringsløsning, hvis 
man har plads bedes man henvende sig til bestyrelsen. 
Bestyrelsen overvejede at søge om at få installeret en skovtrold i Blommeskobbel. 
Prisen var dog noget demotiverende, men lauget fortsatte med arbejdet. Gråsten 
skovdistrikt afviste dog ansøgningen med argumentationen at der ville komme for 
mange besøgende. 



Angående punkter fra sidste generalforsamling vil bestyrelsen gerne følge op på 
deres status:
Angående punkt 7: fredagsbar - der arbejdes videre med det. Angående punkt 10: 
udsigtsbænke. Der er blevet opstillet en bænk på den frilagte stendysse. Punkt 11: 
fartbegrænsninger i Kettingskov. Ønsket om fartbegrænsning er blevet fremlagt for 
kommunen, der har sagt ja, men politiet har sagt nej. Hvis der skal opsættes en tavle 
om fartdæmpning, skal der etableres et bump. Der overvejes at etablere et kort efter 
den første indkørsel til det nye sommerhusområde. Om det er noget, der har interesse 
skal afgøres af beboerne i Nr. Kettingskov. Punkt 12: badebro – bestyrelsen har for 
nuværende droppet ideen af økonomiske og erfaringsbaserede årsager. Punkt 15: 
området ved kildevæld hvor der forefindes picnic bord.  Lauget syntes det kunne 
være spændende at oprette et shelter og et muldtoilet, samt naturligvis beholde bænk 
og bord, samt bålsted. Det kræver dog en del tilladelser. På nuværende tidspunkt er 
der lejetilladelse og vejtilladelse, men der mangler et par stykker. Angående økonomi 
har kommunen bevilliget 27.000, de resterende midler søges hos Nordeafonden. 

Tak til alle beboerne for jeres støtte og samarbejde. Tak for det gode samarbejde i 
bestyrelsen. Stor tak til vores hofbagere Randi og Nina. Tak til Conny for salaten. 

Toms kommentarer:  bekræfter at det er en kendt problematik med hensyn til 
skiltning og at politiet ofte siger nej. Angående muldtoilettet bekræfter Tom at det er 
et krav at vi passer godt på vores natur og ikke tillader forurening. Men der arbejdes 
på sagen i forhold til om reglerne er for restriktive. Han tilføjer: godt arbejde og 
dejligt at se trafik ved de fine stendysser

Spørgsmål vedrørende cykelstier. Henning fortæller at den er sendt ind og Tom 
fortæller at den er på tegnebrættet men kommunen har vedtaget at der påbegyndes 
ikke nye før de der er i under udarbejdelse, færdiggøres.

• Laugets hjemmeside v. Rosalyn Langedijk
• Rosalyn viser os screenshots af hjemmesiden da der ikke er noget internet i 

spejderhytten. Hjemmesiden ser fin og opdateret ud. Der er kommet et punkt om 
afholdte arrangementer. Alle referater ligger tilgængelige på hjemmesiden og bliver 
løbende lagt ud. Der er desuden oprettet et galleri med billeder fra lokalområdet. 
Rosalyn tager løbende til de infomøder der er. 

• Bo trygt – nabohjælp v. Randi Petersen og Conny Wendelboe
• Blot en opdatering af status på nabohjælp. 1. kvartal i Sønderborg 31 anmeldte 

indbrud, det er en halvering fra sidste år. Statistikken viser at tyvene kommer ind ved 
at baldre et vindue og de går efter designmøbler, kontanter, smykker og elektronik af 
en vis værdi. Ved indbrud så husk at kontakte polititet, men også jeres nabovenner 
(Randi og Conny). Brug gerne app’en Nabohjælp – her kan man gøre sine naboer 
opmærksomme på hvis der har været indbrud og rapportere mistænkelig adfærd. 
Husk, ’uden hæler ingen stjæler’. Hvis du køber brugt så tjek altid om det kunne 
være hælervarer og køb eventuelt kun ved folk der bruger MobilePay eller MitID. 
Der er et register på vej hvor man kan registrere ting man har fået stjålet, men det er 
under udvikling. Husk at sikre jeres hjem så godt I kan. 

• Forelæggelse af regnskab Søren Frost



• Fast årligt beløb fra kommunen på 7500 kr. Dette får alle laug. Derudover har lauget 
søgt 5000 kr til støtte af vedligeholdelse af stendysserne og dette er blevet bevilliget. 
Derudover er der blevet brugt 790,13 kr til bespisning under affaldsindsamling.  
Indtægter i alt: 13290,13. Udgifter i alt: 12786.61. Regnskabet godkendes. 

• Behandling af indkomne forslag
• Ingen forslag

• Valg af medlemmer til bestyrelsen for 2 år – på valg er 4 personer
• Søren Frost – Genvalgt
• Agnete Daabeck - Genvalgt
• Rosalyn Langedijk - Genvalgt
• René Schmidt – ikke tilstede. Henning Wendelboe foreslår Wienke Reimer som 

medlem, der har sagt ja til at stille op in absentia. Wienke vælges in absentia.
• Valg af en suppleant – Henning Wendelboe opstiller Ida Lildholdt Jacobsen, der vælges.
• Valg af en revisor. På valg er Nina Frost. Nina Frost genvælges. 
• Eventuelt – der er intet til eventuelt. 

Ref. Ida Lildholdt Jacobsen.


